
Referat af styringsdialogmøde med Nygårdsparken 2022 
 

Tidspunkt: mandag den 23. januar 2023 
Sted: Brøndby Rådhus  
 
Deltagere: 
Formand Jan Kollemorten, Nygårdsparken 
Næstformand Helle Jensen, Nygårdsparken 
Direktør Kasper Nørballe, FA09 
 
Borgmester Kent Max Magelund, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Kommunaldirektør Peter Kjærsgaard Pedersen (under pkt. 1 - 4) 
Stabschef Karen Kjeldgaard Petersen, Brøndby Kommune 
Afdelingsleder Connie Mikkelsen, Brøndby Kommune 
Juridisk konsulent Jesper Storskov, Brøndby Kommune (referent) 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst v/ borgmesteren 
2.  Opfølgning på grøn partnerskabsaftale 
3. Andre generelle emner: 

a. Opfølgning på samarbejdet om Covid 19 og Ukraine 
b. Energikrise – hvad gør boligorganisationen 
c. Lejernes privatøkonomi - er der udfordringer?   

4. Eventuelle emner fra boligorganisationen 
5. Gennemgang af boligorganisationen 
6. Udlejning 

a. Udlejning/anvisning generelt 
b. Opfølgning på udlejningsaftale 

7. Gennemgang af afdelingen 
8. Eventuelt 

 
Referat: 
 
Punkt 1: 
Kent Magelund bød velkommen og ønskede godt nytår. 
 
Punkt 2: 
Peter Kjærsgaard Pedersen refererede til fællesmødet og redegjorde kort for de kommunale 
indsatser. Der er vedtaget en ambitiøs klimaplan, og der arbejdes med biodiversitet, som er en hel 
anden måde at arbejde på med de grønne arealer. Boligorganisationerne er nødvendige 
samarbejdspartnere for at de opstillede mål kan nås 
Jan Kollemorten orienterede om, at boligorganisationen ikke havde forholdt sig til den grønne 
partnerskabsaftale, da situationen omkring skift af administrator havde krævet bestyrelsens fulde 
fokus. Helle Jensen tilkendegav, at man ville se på aftalen, når ejendomskontoret var i god gænge. 
 
Punkt 3: 
Corona-indsatsen: Peter Kjærsgaard Pedersen oplyste, at dette emne ikke fylder så meget mere, 
og han takkede for det gode samarbejde. 
 
Ukraine: Peter Kjærsgaard Pedersen redegjorde for status, herunder at den kvote på ca. 30 
personer, vi kan imødese i den kommende tid, kan huses i kommunens egne bygninger. På 



forespørgsel fra Jan Kollemorten orienterede Peter Kjærsgaard Pedersen endvidere for indsatsen 
på skole- og dagtilbudsområdet. 
 
Energikrise: Peter Kjærsgaard Pedersen oplyste kort om de kommunale initiativer, og særligt 
vedrørende reduktion af gadebelysning varslede han en dialog med boligorganisationerne, som 
kender lokalområderne. Tryghed og trafiksikkerhed vil fortsat være vigtige parametre. Helle Jensen 
oplyste, at man løbende havde udskiftet lyskilder til LED. 
 
Privatøkonomi: på forespørgsel oplyste Kasper Nørballe, at man som ny administrator ikke havde 
historik på restancerne, men at man følger udviklingen nøje og orienterer bestyrelsen løbende. 
Han mente, at beboere med svag økonomi prioriterer huslejen og sparer på andre poster. Connie 
Mikkelsen oplyste, at man i Borgerservice havde konstateret en stigning i varslede udsættelser 
generelt, men at en del bliver afværget i sidste øjeblik. 
 
Punkt 4: Jan Kollemorten oplyste, at der er en del utryghed i Brøndby Nord, blandet andet efter det 
seneste mord. Der foregår også narkohandel, herunder ved Vestbadet. Han tilkendegav, at politiet 
gerne måtte patruljere lidt mere i området for at dæmpe utrygheden. 
Kasper Nørballe supplerede med, at der er et ønske om en boligsocial helhedsplan for området. 
Kent Magelund tilkendegav, at han var meget positiv over for dette forslag, da området efter hans 
opfattelse har en del problemer. 
Jan Kollemorten oplyste i forlængelse af drøftelserne på fællesmødet, at man i afdelingen ikke 
havde store udfordringer med psykisk syge. 
 
Punkt 5: regnskabet udviser et lille overskud. 
Beboerdemokratiet fungerer fint, med en vis udskiftning. 
Bestyrelsen har været meget optaget af administratorskiftet, og FA09 er ved at sætte sig grundigt 
ind i opgaven. Ejendomskontoret har været ramt af en del vakance, men er nu ved at være oppe at 
køre igen. 
Man drøftede kort den klagesag, der er afgjort af tilsynet. Det blev oplyst, at klager ser ud til at 
være tilfreds. 
 
Punkt 6: 
Connie Mikkelsen oplyste, at samarbejdet fungerer meget fint i det daglige, især efter 
administratorskiftet. Det blev afklaret, at der ikke er godkendelsesordning for afdelingen. 
Jesper Storskov oplyste, at udlejningscheferne ville blive indkaldt til et erfaringsudvekslingsmøde, 
inden aftalerne skulle fornyes. 
Kasper Nørballe oplyste, at man havde et ønske om beboermaksimum og fortrinsret for 
børnefamilier til de store lejligheder blev skrevet ind i aftalen. For så vidt angår fortrinsretten var 
der enighed om, at denne kunne praktiseres for den interne venteliste. 
 
Punkt 7: 
Afd. 7: Regnskabet udviser et stort overskud. 
Der er ved at blive udarbejdet forslag til helhedsplan, som skal drøftes med beboerne i marts 
måned. Helhedsplanen skal bl.a. tage fat i klimaskærm og varmeanlæg. Det skal afklares, om 
Landsbyggefonden eventuelt vil støtte nogle af arbejderne 
Beboerdemokratiet i afdelingen fungerer fint. 
Jesper Storskov tager fat i Brøndbyparken i forhold til stien ved Solkær, som stadig er i dårlig 
stand. 
 
Punkt 8: 
Intet. 
 
 


